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§ 61 

Viktor Rydbergs Skola i Fisksätra  
 
Utbildningsnämnden får en presentation av Viktor Rydbergs skola i Fisksätra från skolans 
rektor Lisa Dahlberg.  
 
- - - - - 
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§ 62 UBN 2022–00204 

Kunskapsresultat i årskurs 9 i Nacka kommun läsåret 
2021/22 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Slutbetygen i årskurs 9 läsåret 2021/22 fortsätter vara lika höga som föregående år i Nacka 
kommun, med 95 procent som uppnådde gymnasiebehörighet och 90 procent som 
uppnådde kunskapskraven i alla ämnen. Genomsnittligt meritvärde var 267 
meritvärdespoäng, vilket motsvarar mer än C i betygsnivå i grundskolans samtliga 17 
ämnen. Det visar Skolverkets statistik som omfattar såväl fristående som kommunala 
grundskolor. 
 
De genomsnittliga slutbetygen på kommunnivå är också mycket stabila över tid och höga i 
förhållande till såväl Stockholms läns- som riksgenomsnitten. Andelen elever som klarat 
alla grundskolans ämnen är den sjunde högsta på kommunnivå i landet. Sammantaget 
uppnås därmed tre av Nacka kommuns fyra uppsatta mål för slutbetygen i årskurs 9. 
 
Skillnaderna i genomsnittligt slutbetyg för flickor och pojkar i Nacka kommun är små, 
framförallt när det gäller gymnasiebehörigheten. Skillnaderna är dock tydliga mellan 
elevgruppers genomsnittliga resultat vid uppdelning utifrån föräldrarnas högsta 
utbildningsbakgrund. Det tyder på att undervisningen i ännu högre utsträckning än idag 
skulle kunna utformas med hänsyn till elevers olika behov och förutsättningar. 
Utbildningsenheten kommer på olika sätt fortsätta att följa upp kunskapsresultaten i 
grundskolan utifrån både målen om hög måluppfyllelse och att skolan klarar sitt 
kompenserande uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 26 oktober 2022 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Eva Berg Arbro lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
 
”Nackas skolor fortsätter uppvisa generellt sett höga resultat. Det är glädjande att så är 
fallet och det är givetvis något vi behöver satsa vidare på. Elevernas resultat har legat 
relativt stabilt även under pandemiåren, vilket tyder på god hantering från skolorna. Risken 
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är dock att mindre barn drabbades hårdare av detta, vilket i så fall kommer synas i 
resultaten först om några år. 
 
Det som sticker ut särskilt i detta ärende är skillnaderna mellan barn baserat på deras 
föräldrars utbildningsbakgrund. Skolan har ett mycket viktigt kompensatoriskt uppdrag, där 
målet måste vara att även barn från hem med mindre studievana ska ha lika goda 
möjligheter att tillgodogöra sig kunskaper som sina klasskamrater. Här finns tydligt mer 
arbete att göra och därför vill vi att mer pengar skjuts till för att stärka den så kallade 
likvärdighetsresurs som ska jämna ut skillnaderna mellan Nackas elever genom 
finansieringen. Detta system är idag underfinansierat efter många år av uteblivna satsningar 
och behöver stärkas drastiskt framöver.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Nackalistan anser att det är positivt att se att resultaten har lyckats hålla sig på en hög nivå 
trots den pandemi som vi gått igenom och som i varierande grad påverkat alla utbildningar. 
Vi liksom utbildningsenheten vill trycka på skolornas kompensatoriska uppdrag och vi 
följer noga den uppföljning som utbildningsenheten ska göra.” 
 
Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”De genomsnittliga slutbetygen i Nacka är mycket stabila över tid och höga i förhållande 
till riksgenomsnitten. Skillnaderna är dock tydliga mellan elevgruppers genomsnittliga 
resultat vid uppdelning utifrån föräldrarnas högsta utbildningsbakgrund. I Sverige har också 
antalet år i svensk skola visat sig ha betydelse, med större negativ påverkan på resultaten ju 
kortare tid utlandsfödda elever haft i svensk skola sedan ankomsten till Sverige.  
 
Skolan har ett viktigt kompensatoriskt uppdrag, för att motverka att skillnader i elevers 
förutsättningar hemifrån eller bakgrund i övrigt ska ha betydelse för deras kunskapsresultat. 
Om det kompensatoriska uppdraget lyckas fullt ut ska det inte finnas tydliga skillnader 
mellan elevgruppers genomsnittliga kunskapsresultat, vilket det fortfarande gör beroende 
på föräldrarnas utbildnings-bakgrund. Regeringen har lagt fram förslag på lagändringarna 
som innebär bland annat att elever i årskurs 4–9 i grundskolan ska erbjudas extra studietid. 
Lagändringen trädde i kraft 2 juli 2022. https://www.regeringen.se/rattsliga-
dokument/lagradsremiss/2022/01/mer-tid-till-larande--extra-studietid-och-utokad-
lovskola/  
 
Skolinspektionen/Skolverket har gånger flera iakttagit: 
 
• Den ökade betydelsen av familjebakgrund och vilken skola eleven går i kan 

tolkas om att skolorna blivit sämre på sitt kompensatoriska uppdrag. 
Slutsatsen är snarare att det är uppdraget som har blivit allt svårare. 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/lagradsremiss/2022/01/mer-tid-till-larande--extra-studietid-och-utokad-lovskola/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/lagradsremiss/2022/01/mer-tid-till-larande--extra-studietid-och-utokad-lovskola/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/lagradsremiss/2022/01/mer-tid-till-larande--extra-studietid-och-utokad-lovskola/
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• Många insatser handlar om läxhjälp, studieverkstäder och stödtimmar. 
• De mer kraftfulla och träffsäkra insatserna är färre, vilket beror på att 

huvudmännen ofta inte ”tillräckligt” tagit reda på vilka elevgrupper som 
behöver kompenseras och vilka behov dessa elever har. Det behövs också en 
större mångfald av insatser. 

• Merparten av de granskade huvudmännen gör svaga analyser av 
studieresultaten. Flera huvudmän konstaterar endast skillnader i resultat utan 
att söka orsakerna till dem. 

• Insatser som har att göra med att stärka eleven inför framtidsval är ofta 
bristfälliga. Varför ska man studera om man ändå inte får något jobb/ inte 
kan klara av något jobb? 

• Förväntningarna på eleverna är låga eller stereotypa på många skolor. 
• Jämfört med flera andra nordiska länder råder det i Sverige dessutom en 

relativt hög rektorsomsättning generellt, och särskilt på skolor med långvarigt 
fallande kunskapsresultat. 

• Bristande stabilitet i ledningsfunktioner och organisationen kan göra att 
varken initiativ till förändringar eller samarbete får fäste i verksamheten, och 
att en kultur där lärare klarar sig själva etableras. 

 
MP inser till fullo att det är ett mycket komplext uppdrag att infria det kompensatoriska ute 
på kommunens skolor. Trycket på skolledningarna har ökat de senaste åren och det borde 
göras en undersökning i Nacka kommun beträffande i vilken utsträckning som 
huvudmannen har erbjudit och erbjuder rektorn ett stöd som bidrar till att i upprätthålla 
kontinuitet och stabilitet i ledningen av den pedagogiska verksamheten. 
https://docplayer.se/19035-Kvalitetsgranskning-rapport-2010-14-ratten-till-kunskap-en-
granskning-av-hur-skolan-kan-lyfta-alla-elever.html          
https://www.skolinspektionen.se/globalassets/02-beslut-rapporter-
stat/granskningsrapporter/tkg/2021/langvarigt-laga-
kunskapsresultat/kvalitetsgranskningsrapport-langvarigt-laga-kunskapsresultat.pdf”  
 
- - - - - 
  

https://www.skolinspektionen.se/globalassets/02-beslut-rapporter-stat/granskningsrapporter/tkg/2021/langvarigt-laga-kunskapsresultat/kvalitetsgranskningsrapport-langvarigt-laga-kunskapsresultat.pdf
https://www.skolinspektionen.se/globalassets/02-beslut-rapporter-stat/granskningsrapporter/tkg/2021/langvarigt-laga-kunskapsresultat/kvalitetsgranskningsrapport-langvarigt-laga-kunskapsresultat.pdf
https://www.skolinspektionen.se/globalassets/02-beslut-rapporter-stat/granskningsrapporter/tkg/2021/langvarigt-laga-kunskapsresultat/kvalitetsgranskningsrapport-langvarigt-laga-kunskapsresultat.pdf
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§ 63 UBN 2022–00207  

Unga vuxnas etablering på arbetsmarknaden och 
fortsatta studier efter gymnasieskolan 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I detta ärende redovisas nationell statistik som visar hur stor andel av avgångseleverna med 
gymnasieexamen från en gymnasieskola belägen i Nacka som är etablerade på 
arbetsmarknaden eller i studier. Statistiken redovisas för avgångseleverna åren 2015, 2017 
och 2019 och avser situationen efter ett, tre respektive fem år efter gymnasieexamen, 
beroende på vilket år examen togs. Jämförelser görs med Stockholms län och riket. 
 
Det kan konstateras att andelen unga vuxna som är i studier respektive är etablerade på 
arbetsmarknaden ett år efter gymnasieexamen varierar mellan de olika grupperna av 
avgångselever från Nackas gymnasieskolor. Avgångseleverna år 2019 är i mycket högre 
utsträckning i studier jämfört med de två tidigare grupperna avgångselever. Det gäller även 
för Stockholms län och riket, men inte i lika hög grad. Det kan vara en effekt av 
Coronapandemin; att fler unga vuxna studerade vidare i och med att de hade det svårare att 
etablera sig på arbetsmarknaden under pandemiåret 2020. Arbetslösheten för unga vuxna 
20–24 år var några procentenheter högre 2020 än tidigare jämförelseår. Möjligheten att ta 
ett studera eller arbeta utomlands efter avslutade studier var också mycket begränsad under 
året. Högst andel av denna grupp som studerar vidare har examen från teknikprogrammet 
och högst andel som är etablerade på arbetsmarknaden har examen från el- och 
energiprogrammet. 
 
En högre andel unga vuxna från Nackas gymnasieskolor från de tre grupperna 
avgångselever är i studier ett år efter gymnasieexamen jämfört med riket, å andra sidan är 
det färre som är etablerade på arbetsmarknaden jämfört med riket. Jämfört med 
Stockholms län är en lägre andel unga vuxna från Nackas skolor i studier ett år efter 
examen men fem år efter examen är förhållandet det motsatta. Andelen etablerade unga 
vuxna fem år efter examen är högre i såväl Stockholms län som i riket jämfört med Nacka. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 11 oktober 2022 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
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Protokollsanteckningar 
Moska Hassas lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
 
”Vi Socialdemokrater i Nacka anser att det är positivt att andelen unga i Nacka som är i 
fortsatta studier är stor, främst efter fem år. Vi anser däremot att andelen unga som är 
etablerade på arbetsmarknaden inte är tillräckligt bra. I ärendet framgår det att den andelen 
är lägre i Nacka än vad det är i riket och i länet. Vilket i de flesta fallen inte innebär att de 
studerar istället, utan där ligger vi också efter under det första och tredje året efter 
gymnasieskolan. I vår budget för 2023 gör vi Socialdemokrater extra satsningar på feriejobb 
för Nackas ungdomar med mål om att senare kunna utveckla en sommarjobbsgaranti. Vi 
satsar även på jobbspår för bland annat unga för att kunna etablera fler unga snabbare på 
arbetsmarknaden och minska glappet mellan studier och arbete.” 
 
- - - - - 
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§ 64 UBN 2022–00203 

Årsrapport för Våga visa läsåret 2021/22 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Våga visa är ett utvärderingssamarbete mellan Nacka, Danderyd, Sollentuna och Upplands 
Väsby kommun. Årsrapporten beskriver verksamheten under läsåret 2021/22 och 
utvecklingsarbete som skett samt planeras framåt. Observationer av grundskolor har 
kunnat återstartas i liten skala efter pandemin, men inga förskolor har ännu kunnat 
omfattas på grund av brist på erfarna observatörer. Våga visas enkät till elever och 
vårdnadshavare i början av år 2022 genomfördes under då rådande pandemiförhållanden i 
totalt åtta kommuner. Svarsfrekvensen i enkäten till vårdnadshavare fortsatte vara på lägre 
nivå än innan pandemin. Svarsfrekvensen är dock fortfarande betydligt högre än 
exempelvis Skolinspektionens skolenkät. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 27 oktober 2022 
Bilaga: Våga visa årsrapport läsåret 2021/2022 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
 
”Vi är generellt sett positiva till att olika metoder används för att följa upp skolornas 
resultat. Bristen på observatörer och det minskade antalet jämförelsekommuner aktualiserar 
dock frågan om huruvida Våga Visa är rätt sammanhang för fortsatt utvärdering. Det vore 
lämpligt att genomföra en undersökning av hur andra kommuner arbetar. En minskning av 
svarsfrekvens i kombination med färre observatörer gör att det finns risk för att 
utvärderingen blir missvisande. Om Våga Visa ska kunna leverera goda utvärderingar över 
tid behöver samarbetet ses över och utvecklas. 
 
Vi Socialdemokrater har i flera år kritiserat att Våga Visa förbiser personalperspektivet och 
anser att det borde finnas kvalitativ och kvantitativ datainsamling från personalen på bland 
annat hur man upplever sin arbetssituation och hur väl man lyckas utföra sitt arbete. Det 
vore ett bra komplement till de observationer som utförs. Vi har också tidigare kritiserat att 
enkäten till föräldrarna kan bli missvisande då svaren ofta handlar om att ge ros till den hårt 
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kämpande personalen snarare att lyckas utvärdera den faktiska verksamheten, dess ledning 
och finansiering.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Nackalistan tycker att ”våga Visa” är ett bra komplement till övriga uppföljnings- och 
utvärderingsmetoder som nämnden följer. Vi tycker att det är viktigt att alla enheter känner 
att de vill ställa upp med observatörer och att observatörerna ges rätt förutsättningar för 
sitt uppdrag. Vi tycker det är viktigt att utbildningsenheten vid samtal med skolledarna 
lyfter behovet av fler observatörer och att de ges rätt förutsättningar.” 
 
- - - - - 
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§ 65 UBN 2022–00129  

Motion – Åtgärder mot våld i ungas nära relationer 
Inkom den 20 juni 2022 av Fredrik Holmqvist med flera (V) 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att återremittera ärendet för att undersöka om behov av 
fortbildning finns inom området ”Våld i ungas nära relationer”, och om utbildningsenheten 
tillsammans med socialtjänsten kan bidra till denna fortbildning. 

Ärendet 
Motionärerna har föreslagit fyra punkter som förebyggande åtgärder mot våld i ungas nära 
relationer. De innebär bland annat att Nacka kommun ska utarbeta en plan för att stoppa 
och motverka killars våld mot tjejer och hbtqi-personer i deras partnerrelationer, göra 
informationsinsatser till det allmänna samt uppmana föräldrar att prata om detta och 
utbilda alla anställda i kommunen liksom andra aktörer som har barn och unga som 
målgrupp. 
 
Motionen är även remitterad till kulturnämnden, fritidsnämnden, socialnämnden, arbets- 
och företagsnämnden samt kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 28 oktober 2022 
Bilaga: Motion Åtgärder mot våld i ungas nära relationer, Fredrik Holmqvist med flera (V) 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade att ärendet återremitteras för att undersöka om 
behov av fortbildning finns inom området ”Våld i ungas nära relationer”, och om 
utbildningsenheten tillsammans med socialtjänsten kan bidra till denna fortbildning.  
 
Andreas Brännström (M), Martin Gunnesson (KD), Emma Eide (C), Anne Wetterlind 
(MP), Mikael Carlsson (NL) och Andreas Andersson (S) instämde i detta yrkande.   

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade att återremittera ärendet i enlighet med Monica Brohede 
Tellströms (L) återremissyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
 
”Våld i nära relation är ett stort samhällsproblem och vi anser att det är helt rätt att arbetet 
mot detta måste börja redan i unga år. Att utarbeta en plan för att arbetet kring detta ska bli 
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mer systematiskt vore mycket välkommet. Vi anser även att detta förslag borde breddas för 
att innefatta fler delar av ungas våld, exempelvis även killars våld mot andra killar och 
tjejers våld mot killar. Det bör inte begränsas enbart till fysiskt våld, utan även psykiskt våld 
behöver hanteras. 
 
Det är välkommet att motionen återremitteras för att en komplettering av underlaget ska 
göras, så att det finns bättre jämförelser med hur arbetet pågår idag. Det hade även varit 
rimligt att förslagen i högre utsträckning behandlades i sak snarare än att konstatera att 
detta inte ingår i nämndens ansvarsområde. Att inkomma med förslag kring hur ett arbete 
som i hög grad påverkar skolorna ska struktureras är utbildningsnämndens ansvar och 
sakfrågan förtjänar ett sakligt svar. 
 
Förslagen i de tre sista attsatserna anser vi är på en för detaljerad nivå för att bifallas. Hur 
arbetet ska läggas upp och vilka insatser som ska prioriteras borde vara en fråga för en 
handlingsplan. Mot denna bakgrund har vi, när motioner åter ska behandlas av nämnden, 
för avsikt att bifalla den första attsatsen.” 
 
- - - - - 
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§ 66 UBN 2022–00214 

Initiera upphandlingsärende avseende turbundna resor 
och skolskjuts 

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att inleda upphandling av turbundna resor 
för vuxna och barn samt skolskjuts för barn och elever med behov av särskilt stöd i 
enlighet med denna skrivelse. 

Ärendet 
Syftet med upphandlingen är att säkerställa att kommunen kan ombesörja tjänsten 
turbundna resor för barn och vuxna samt skolskjuts för barn och elever med behov av 
särskilt stöd. 
 
Befintligt avtal började gälla 2019-09-29 och löper ut 2023-09-29. Upphandlingen föreslås 
genomföras med ett öppet förfarande. Avtal föreslås ingås med en leverantör, och föreslås 
löpa på två år med möjlighet till maximalt två års förlängning. 
 
Det sammanlagda värdet för avtalet, inklusive förlängning, är uppskattningsvis 170 miljoner 
kronor. Ersättningsmodellen i det nya avtalet föreslås att utgå från en rörlig prismodell, då 
en sådan bedöms vara kostnadseffektiv, samt ge ökad flexibilitet vid förändringar i 
resenärernas behov. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 24 oktober 2022 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till det utsända förslaget.  

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag.  
 
 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 67  

Information från utbildningsenheten  
 
Carina Legerius, enhetschef för utbildningsenheten, informerar nämnden om den aktuella 
situationen med turbundna resor och det nuvarande företaget som har ansvar för 
uppdraget, de klagomål som har kommit gällande förseningar och slingor.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 

Delegationsbeslut och anmälningar  

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar handlingarna tillprotokollet.  

Handlingar i ärendet 
 
Delegationsbeslut:  
Ärende (rubrik och dnr) / Beslutsfattare (namn och titel) / Beslutsdatum  
• Beslutsattestanter för utbildningsnämnden 2022 UBN 2021–00158, Monica Brohede 
Tellström, ordförande utbildningsnämnden 2022-10-25 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade handlingarna tillprotokollet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69  

Övriga frågor  
 
Inga övriga frågor fanns på mötet.  
 
- - - - - 
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